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Keď práca je poslaním

-Často si občania myslia, že nie tú či 
onú cestu sme mali robiť, ale tá ich je v 
najhoršom stave. Vážení spoluobčania, 
na základe dôslednej analýzy technického 
stavu, vyťaženosti, prejazdnosti, tej- 
ktorej komunikácie, bol ešte pred pár 
rokmi urobený poradovník obnovy 
komunikácií. Tento poradovník schválili 
poslanci MsZ, je to teda kolektívne 
rozhodnutie, odporučené aj členmi 
komisií pri MsZ. Podľa tohto dokumentu  
sa teda postupovalo v minulom a aj v 
tomto roku. Niektoré cesty sa odsunuli 
na budúce obdobie, ako napr. cesta 
na  ulici Halaštava, kde Bratislavská 
vodárenská spoločnosť a.s. Bratislava 
prisľúbila uskutočniť rekonštrukciu 
verejného vodovodu, ktorú urgujeme už 
viac rokov. Taktiež bola posunutá oprava 
cesty na ulici Učňovská z dôvodu porúch 
na  verejnej kanalizácii. 
Som rád, že v ostatnom čase sa dokončil 
chodník okolo Kostola sv. Michala 
archanjela, chodník na Petroveskej 
ulici je vo výstavbe  a dokončuje sa aj 
rekonštrukcia prístupového chodníka na 
cintoríne k Domu smútku, čím sa naviaže 
na novovybudovanú unikátnu modernú 
stavbu Krížovej cesty.

Aký by mal byť starosta obce, či  primátor mesta?  Odpovede sú rôzne 
– dobrý človek, chápajúci problémy iných, stratég, vizionár, aj trochu 
psychológ, ktorý si vypočuje každého, kto ho o to požiada, človek, ochotný 
venovať svoj voľný čas iným, ...koľko ľudí, toľko názorov.

A čo sa Vám teda spolu s poslancami 
podarilo zabezpečiť?
-V prvom rade  by som chcel poďakovať 
všetkým poslancom, ktorí podporili 
myšlienku financovania  rekonštrukcie 
miestnych komunikácií. „Za“  hlasovali 
všetci prítomní poslanci. Ide totiž o 
to, že na rekonštrukcie či budovanie 
nových komunikácií v meste nad 5 tisíc 
obyvateľov nie je možné získať žiadne 
grantové prostriedky.

 S takouto otázkou sme sa 
obrátili na primátora Mesta Gbely, Ing. 
Jozefa Hazlingera. 
-Mne je ťažké hovoriť, aký by mal byť 
dobrý primátor.   V prvom rade sa snažím 
byť zásadový, som človek, ktorý si stojí 
za tým, čo  raz povedal. A to, aký má byť 
primátor, musia povedať občania. Oni 
sú tí, ktorí sú prijímatelia snaženia sa 
starostu či primátora. Aj  slovo starosta 
má vo svojom koreni  sloveso „starať 
sa“. Výsledky našej práce sú zrkadlom 
spokojnosti občanov. Ale o väčšine vecí  
štatutár mesta nerozhoduje sám. Ide o 
kolektívne rozhodovanie, v ktorom hlavné 
slovo majú poslanci. Je ich 12 a než sa 
nejaké závažné rozhodnutie prijme, 
predchádzajú tomu mnohé stretnutia 
pracovných odborných komisií, kde sú 
členovia nielen poslanci, ale aj odborníci 
spomedzi Gbelanov.  Ich rozhodnutia 
vychádzajú z možností rozpočtu toho- 
ktorého roka, ale aj z možností, ktoré 
ponúkajú vypísané grantové schémy.  
Nie všetkých výziev sa môžeme 
zúčastniť, lebo nepatríme medzi tzv. 
oprávnených žiadateľov, ale tam, kde to 
ide, tak sa spolu s pracovníkmi snažíme 
vypracovať kvalitné projekty, aby sme 
boli úspešnými  prijímateľmi finančných 
prostriedkov, najmä z Európskej únie.

Tak to je a nič s tým nemôžeme urobiť.  
Pri rekonštrukcii  miestnych komunikácií 
väčšinou išlo o úpravu cesty do nových 
obrubníkov a uloženie asfaltového 
povrchu. Zrekonštruovali  sa tak cesty na 
uliciach: SNP, Halaštava, Slnečná, Čsl.
armády, Sasinkova, Ružová, Družstevná, 
Hudecova, časť ulíc Prof. Čárskeho a 
Petroveskej, Hviezdoslavova, Farské 
celkom v dĺžke 4.282 m.

Do konca roka sa zrealizuje rekonštrukcia  
chodníka na ulici Obrancov mieru a 
Záhumenice. 
A čo sa týka tzv. nenávratných 
finančných zdrojov z Európskej únie, 
tak spolu s poslancami sme boli úspešní 
vo viacerých grantoch. V prvom rade 
to bola  implementácia grantu  na 
zateplenie budovy mestského úradu v 
rámci zníženia energetickej náročnosti 
verejných budov. 

Bohužiaľ, takýto grant nie je možné 
využiť na rekonštrukciu opláštenia 
budovy Domu kultúry.
Iste ste si všimli, že po tom, ako sa ukončila 
rekonštrukcia budovy mestského úradu, 
začali sme s výstavbou novej tržnice, 
ktorá bola odovzdaná do užívania v 
septembri tohto roka. 
Druhý veľký grant, ktorého implementáciu 
sme v tomto roku dokončili, sa týka 
druhej etapy výstavby Zberného dvora.

Mnohí disciplinovaní občania ho 
poznajú, lebo sem odvážajú doma 
nepotrebné veci, ale pre mnohých je to 
ešte stále ako keby „cudzia“ informácia, 
lebo radšej všetko to, čo nechcú doma, 
bezohľadne vyvezú do hája, lesa, či len 
tak do jarkov popri ceste napr. k starému 
závodu. A fotopasce sú v tomto prípade 
málo účinné, ale o tom sme už písali.

Krížovú cestu v minulom roku slávnostne 
posvätil biskup Jozef Haľko.
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Tretí veľký grant, ktorý veríme, že 
bude prínosom k zachovaniu dobrej a 
čistej vody v Adamovských jazerách 
II. odstránením vodného rastlinstva,  
je grant vo výške 200.000 €, kde sa 
konečne začalo s jeho implementáciou, 
nakoľko len v mesiaci  júl 2018 došlo k 
podpísaniu príslušnej zmluvy. Tentoraz 
boli prieťahy na strane rakúskych 
partnerov.  V rámci tohto grantu získa 
základná škola aj interaktívne tabule do 
každej triedy. Veľmi ma potešilo, keď 
žiaci školy pri slávnostnom otvorení 
školského roka, po tom, ako im túto 
informáciu povedal riaditeľ školy Mgr. 
Dávid Jureňa, spontánne zatlieskali. 
Majú s takýmito učebnými pomôckami 
svoje dobré skúsenosti a tak sa úprimne 
radujú.
Máme radosť z toho, že  Mesto Gbely 
dostalo informáciu z Ministerstva 
pôdohospodárstva, že mesto má doložiť 
ešte niektoré doklady, lebo bolo úspešné 
v grantovej schéme na českú hranicu 
spolu s partnerom z Českej republiky 
– Tvrdonicami. Celkový objem grantu 
pre obe strany je vo výške 570 182,65 
€. Uvedený grant bude slúžiť najmä na 
vybudovanie asfaltového povrchu na 
cyklotrase z Gbelov do Adamova, časť 
cyklotrasy na moravskej strane, kde má 
prísť aj k obnove niektorých historických 
pamiatok obce Tvrdonice.

Sám sa snažím cez letné prázdniny 
takmer každý večer na bicykli si zájsť 
po cyklotrase lesom do Adamova. Na 
trase stretávam veľa Gbelanov a tak 
verím, že ich táto informácia určite 
poteší. Po novom asfaltovom povrchu 
sa budete môcť dostať do Adamova aj 
na kolieskových korčuliach.
Nemalú pozornosť sme v tomto roku 
venovali aj dosádzaniu zelených stromov 
v intraviláne mesta. A v najbližších 
mesiacoch očakávame výsadbu nových 
stromov na priestranstvách vo výlučnom 
vlastníctve mesta z grantu Ministerstva 
životného prostredia. Bude vysadených 
30 stromov v areáli základnej školy, 20 
stromov v areáli materskej školy, v Dome 
pokojnej staroby na ulici Hudecovej to 
bude 15 nových stromov a  vysadí sa i 
27 stromov na ul. Záhumenice, kde sú 
už v časti ihriska urobené tzv. „hniezda“ 
pre oddych a doplnia sa tam, kde ešte 
chýbajú popri domoch. 

Ako poslanec Trnavského 
samosprávneho kraja, člen Rady TTSK, 
kde som sa dostal najmä vďaka vysokej a 
významnej podpore vás, ctení Gbelania, 
sa snažím presadzovať záujmy mesta a 
aj obcí skalického okresu,  okrem iného, 
i pri prideľovaní finančných prostriedkov 
na tzv. malé granty do oblasti kultúrneho, 
športového a spoločenského života. 

Aj v tomto roku TTSK podporil svojimi 
financiami organizovanie Záhoráckej 
olympiády v ľahkej atletike v Gbeloch  
pre žiakov základných škôl, prispel 
aj na organizovanie stretávania sa 
dôchodcov pri rôznych akciách, ako 
je teraz realizovaná séria workshopov 
pre seniorov s rôznym zameraním  a 
tiež prispel na prehliadku seniorských 
speváckych súborov a skupín.

Som veľmi rád, že máme skvelých 
trénerov, pomocníkov trénerov, ktorých 
prácu si vysoko vážim. Moje ocenenie 
patrí všetkým tým, ktorí v rámci svojho 
voľného času sa venujú deťom a 
mládeži. Je to kopec ľudí, ktorí pracujú v 
krúžkoch ako sú mladí hasiči, dievčenská 
pohybová aktivita, modelári.......
Záverom by som sa chcel znovu vrátiť 
k myšlienke, že jeden síce dokáže veľa, 
ale  len v kolektíve a v kolektívnom 
prístupe k riešeniu každej veci  je záruka 
úspechu. 

 Ale práca primátora nespočíva len v 
získavaní finančných zdrojov. Veľa času   
musí  venovať aj organizovaniu rôznych 
celomestských podujatí. Aj v tomto roku 
sa zorganizovalo už tradičné stavanie 
mája,  Gbelská paráda, 90.výročie 
založenia futbalu v Gbeloch, gbelské 
hody, letné hudobné podujatia, Medlenov 
chodník, ... atď. Nevynechal som snáď ani 
jedno podujatie organizované v našom 
meste. A nie sú to len aktivity v dome 
kultúry, sú to aj výročné členské schôdze 
organizácií, ako sú dobrovoľní hasiči, 
organizácia zdravotne postihnutých 
občanov, organizácia drobnochovateľov, 
záhradkárov, stretávam sa pravidelne 
s dobrovoľnými darcami krvi, s členmi 
Jednoty dôchodcov, s obyvateľmi Domu 
pokojnej staroby atď. 

Takmer z  každého stretnutia si odnášam 
aj námety čo, kde a ako by bolo dobré 
ešte urobiť. A vo svojom voľnom čase, 
mimo úradných hodín na mestskom 
úrade, ma asi najčastejšie stretnete 
na futbalovom štadióne. Už viackrát 
sme spomínali, že myšlienka začať s 
futbalovou prípravou v materskej škole, 
následne v tzv. prípravke a potom práca 
s mladšími i staršími žiakmi, priniesla 
zaslúžené ovocie.
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    V mesiaci august sa uskutočnilo  
zasadanie poslancov MsZ Gbely, na 
ktorom bola schválená Koncepcia 
rozvoja mesta Gbely v oblasti tepelnej 
energetiky. Uvedený materiál patrí medzi 
tzv. strategické dokumenty, ktoré obec 
musí schvaľovať na základe zákonov. 
Aktualizácia koncepcie rozvoja mesta 
v oblasti tepelnej energetiky sa po jej 
schválení stáva odvetvovou koncepciou 
podľa z.č. 50/1976 Zb. – stavebný 
zákon. Následne poslanci schválili rôzne 
majetkové prevody, v rámci ktorých 
vyhoveli žiadostiam občanov, ktorí si  
pozemky, ktoré dlhodobo užívajú, od 
Mesta Gbely odkupujú. V rámci diskusie 
Ing. Vaňková uviedla, že na zasadaní 
členov ekonomickej komisie bola 
vznesená jedným členom pripomienka, 
že veľa detí, ktorých rodičia si podali 

Je kapacita materskej školy dostačujúca?
žiadosť o umiestnenie dieťaťa do 
materskej školy, nebolo prijatých do MŠ. 
Je kapacita materskej školy v Gbeloch 
dostatočná?
Nakoľko bol  na zasadaní MsZ prítomný 
aj riaditeľ ZŠ s MŠ Mgr. Dávid Jureňa, 
ktorý je štatutár ZŠ s MŠ a rozhodnutie 
o prijatí či neprijatí dieťaťa do materskej 
školy je v plnej kompetencii riaditeľa 
školy, primátor mesta ho požiadal, 
aby vysvetlil danú situáciu. Mgr. Dávid 
Jureňa uviedol, že v prvom rade treba 
vysvetliť,  že neboli prijaté niektoré deti, 
ktoré majú dva roky a materská škola je 
predovšetkým zariadenie pre deti od 3 do 
6 rokov a len vo výnimočných prípadoch 
podľa školského zákona, ak je voľná 
kapacita, možno prijať aj dvojročné deti. 
V tomto šk. roku sa stretli dva extrémy: 
jeden - počet narodených detí v roku 2015 

– 65 detí, čo je o 20 viac, ako dlhodobý 
priemer pôrodnosti, ktorý je  v meste 45. 
Druhý extrém je, že až desiatim deťom 
bola na základe odporučenia pracovníkov 
Centra pedagogicko psychologického 
poradenstva a prevencie Holíč odložená 
povinná školská dochádzka a tieto 
deti sa vrátili do najstaršej skupiny v 
materskej škole. Preto bolo prijatých 
menej dvojročných detí.
Primátor mesta doplnil, že  v histórii 
prevádzkovania materskej školy boli 
vždy všetky trojročné a staršie deti 
prijaté do materskej školy. Tak tomu 
bolo aj tento rok a podľa demografickej 
krivky je zrejmé, že tak bude aj v 
budúcich rokoch.

Ing. Nataša Londarevová
Prednostka MsÚ Gbely

Stretneme sa na tržnici Ide o oceľovú konštrukciu s nosnými 
stĺpmi, ktorá je povrchovo upravená 
pozinkovaním s komaxitovou farbou. 
Plocha tržnice je zo zámkovej dlažby. 
Samozrejmosťou bude aj možnosť 
pripojenia trhovníkov na elektrickú 
energiu. Súčasťou stavby je aj 
vybudovanie nového chodníka od 
budovy mestského úradu po prvý dom na 
ulici SNP. Pre zlepšenie podmienok pre 
mobilných návštevníkov sa vybudovalo 
aj parkovisko oproti tržnici. Aj  po 
rekonštrukcii je pre tržnicu  vyčlenený 
priestor na ulici SNP medzi budovou 
Mestského úradu Gbely a budovou 
Slovenskej pošty a.s.. Predajnými dňami 
sú všetky dni v týždni okrem nedele, 
pričom predajný čas od pondelka do 
piatka je od 7.00-16.00 hodiny a v sobotu 
od 7:00 - 12:00 hodiny.

Text a foto: Mgr. Ivana Bolebruchová,
Peter Brunovský

      Pre bežného človeka je trhovisko 
miesto, kde nielen dobre, čerstvo 
nakúpi, ale aj miesto, kde sa stretne so 
známymi, postojí, porozpráva. Je to teda 
predovšetkým miesto spoločenských 
kontaktov a aj napriek modernej dobe a 
novým možnostiam je to stále obľúbené 
miesto nákupu pre mnohých z nás. A 
tak je tomu od nepamäti. V Gbeloch  sa 
„jarmarky“konali na námestí pri Svätej 
trojici na mieste nazývanom Stárnisko. 
Obchody sa kedysi  konali  aj v dome, 
ktorý stál pri židovskom cintoríne. 
Gazdovia sa v ňom pravidelne stretávali 
a zjednávali sa na cene.
V súčasnej dobe zriaďovanie trhoviska, 
trhových miest, ako aj príležitostných 
trhov patrí do kompetencie obce, resp. 
mesta. To je zároveň aj správcom 
trhoviska, ktoré sa nachádza v jeho 

vlastníctve. Podmienky predaja určuje 
tzv. trhový poriadok, ktorý predstavuje 
všeobecne záväzné nariadenie Mesta 
Gbely č. 2/2015. Ten aj určuje, že v 
Gbeloch máme zriadené trhovisko, ale 
aj tak ho všetci voláme TRŽNICA. 
Dnešní gazdovia a gazdiné sa  
donedávna stretávali na tržnici pri 
mestskom úrade. Avšak stará tržnica už 
nezodpovedala moderným štandardom 
takýchto priestorov  a bolo viac ako 
potrebné ju zrekonštruovať a dodať jej 
moderný vzhľad spojený s účelnosťou 
takéhoto priestoru. 
Práce na rekonštrukcii začali v júli a 
ukončené boli koncom augusta. Nový 
vzhľad tržnice je výtvarne riešený ako 
oceľový prístrešok s poloblúkovou 
strechou z priehľadného dymového 
lexanu.

Mesto otvorenejšie 
občanom

Mesto Gbely poskytuje služby 
Integrovaného obslužného miesta 
občana (IOMO), 
kde si občan na jednom mieste na 
Mestskom úrade vybaví:
• Výpis z listu vlastníctva, 
• Výpis z obchodného registra,
• Výpis z registra trestov.

Všetky dokumenty sú platnými 
verejnými listinami použiteľnými na 
právne úkony.
Bližšie informácie sú na webovej 
stránke mesta Gbely.



Gbelan 5

majiteľom pánom Karolom Čambalom 
v tom čase – teda v roku 2016 už na 
skládku odpad nevozí, len skládku 
prekryla neidentifikovanou zeminou, 
pričom neurobila v súlade s projektovou 
dokumentáciou potrebné prekrytie ...
Dokladovali sme na všetky možné 
úrady, aj vrátane Ministerstva životného 
prostredia SR rozbory spodných vôd, 
kde certifikovaná odborná spoločnosť 
konštatovala, že zo skládky Cunín sa už 
kontaminujú spodné vody a kontaminácia 
sa šíri smerom k mestskej časti Cunín a 
ku Kopčanom.
A čuduj sa svete, známy scenár, 
využívaný v rôznych s.r.o. sa opakuje 
aj pri prevádzkovateľovi skládky Cunín. 
Majiteľ VPP Holíč, spol. s r.o. Karol 
Čambal predal svoj 100% majetkový 
podiel  v danej firme. Dnes sa firma s tým 
istým IČO, nazýva ROTAVELLE s.r.o.  so 
sídlom síce na Slovensku, ale konateľ a 
majiteľ má sídlo v Českej republike. 
A čo teraz???  Orgány činné v danej 
veci – Slovenská inšpekcia životného 
prostredia inšpektorát Bratislava vraj 

Skládka Cunín - stratili sa peniaze?
V poslednom čase sa vo verejných médiách často skloňuje slovo dobré 
životné prostredie, kvalita života a na strane druhej – slová týkajúce sa 
environmentálnych záťaží, kam patria aj neuzatvorené skládky odpadov.

      Nedávno sa noviny zadúšali článkami 
o skládke nebezpečného odpadu v 
Bratislave, mestskej časti Vrakuňa, či 
senzáciou bola reportáž zo skládky 
Vlčie hrdlo v Hlohovci a nedávno 
tlačou prebehla správa, že Slovenská 
republika dostala pokutu vo výške 
jeden milión EUR za neplnenie smerníc 
Európskej únie v oblasti odpadového 
hospodárstva, konkrétne za pochybenia 
štátnych orgánov na skládke Chlmec. 
A v televíznych novinách niekto z 
Ministerstva životného prostredia SR 
vyhlási, že na Slovensku máme cca 
1.200 environmentálnych záťaží. A to 
ešte k nim  nepatrí tá naša – gbelská 
nedokončená, nezrekultivovaná skládka 
Cunín, ktorá keďže má prevádzkovateľa, 
ba dokonca aj známeho a solventného 
vlastníka skládky, ktorí majú povinnosť 
sa o skládku starať, sa hrajú na mŕtvych 
chrobákov. Štátne orgány ich neurgujú, 
nepokutujú, netlačia, nežiadajú. 
Prevádzkovateľom bola do mája 2018 
firma VPP Holíč, spol. s r.o. a vlastníkom 
skládky je Mesto Holíč. 
Vraj  fiškáli vymýšľajú paragrafy a preto 
sú také pokrútené, že ani sami im 
nerozumejú – hovorieva moja matka. A 
ja jej dnes dávam za pravdu. Veď okolo 
skládky odpadov „Cunín“ sme sa, ľudovo 
povedané, nachodili, napísali, urgovali, 
prosili, sťažovali už toľko, že sa to ani 
popísať nedá. Ba dokonca aj odborníčka 
na túto tému – advokátka Mgr. Zuzana 
Čaputová – krúti neveriaco hlavou nad 
postupmi zodpovedných. S jej pomocou 
sme pred rokom žiadali o vykonanie 
štátneho stavebného dohľadu, uvádzali 
sme, že prevádzkovateľ skládky  
Cunín – firma VPP Holíč, spol. s r.o. s 

postupuje v súlade so zákonom, lebo 
prerušila konanie vo veci uzatvorenia, 
rekultivácie a monitorovania skládky 
„Cunín“ z dôvodu, že prevádzkovateľ 
nemá finančné prostriedky na špeciálnom 
účte tzv. finančnej účelovej rezervy. A to 
ich tam mal, prosím, odvádzať pravidelne 
v súlade s § 22 zákona o odpadoch č. 
223/2001 Z.z. (tento zákon platil do 
31.12.2015). 
Pýtate sa, ako je to možné? 
Je záhadou, ako niekto mohol svojvoľne 
financie zobrať. Veď podľa zákona o 
odpadoch č. 223/2001 Z.z. (ktorý v tom 
čase platil) bol k tomu potrebný súhlas. 
Tento súhlas vydával do konca roku 2015 
okresný úrad. Ten ho však nevydal. Od 
1.1.2016, kedy začal platiť nový zákon 
o odpadoch č. 79/2015Z.z., prešla táto 
kompetencia na Slovenskú inšpekciu 
životného prostredia. Koho záujmy 
chránia teda štátni úradníci??? 
Keďže sa skládka odpadov Cunín 
nachádza v k.ú. mesta Gbely, a 
prevádzkovateľ konal a koná v rozpore 
so zákonom o poplatkoch č. 17/2004 
Z.z. ako aj v rozpore so zákonom o 
odpadoch č. 223/2001Z.z. a dlží Mestu 
Gbely viac ako 300 tisíc EUR, preto 
podalo Mesto Gbely na konateľa a 
prevádzkovateľa trestné oznámenie na 
Generálnu prokuratúru SR. V súčasnom 
období je začaté trestné konanie, 
preverujú sa rôzne skutočnosti, fakty 
a dokumenty. Vyšetrovanie v tejto 
veci dozoruje prokurátor z Okresnej 
prokuratúry Piešťany. Suma 300 tisíc 
EUR je skutočne veľká čiastka a 
verím, že sa aj obyvatelia nášho mesta 
dočkajú spravodlivosti. Veď ako sa 
hovorí – božie mlyny melú pomaly, ale 
isto. Za také finančné prostriedky by 
mesto mohlo vybudovať niečo hodnotné 
alebo zrekonštruovať zvyšné cesty a  
chodníky.

Obrázok: zdroj internet

     Novela zákona č. 39/2007 Z.z. o 
veterinárnej starostlivosti prináša od 1. 
septembra 2018 viacero noviniek, ktoré 
sa dotknú chovateľov zvierat. Tie už 
ďalej nebudú považované za veci, ale 
v zmysle právnej úpravy má živé zviera 
osobitný význam a hodnotu ako živý 
tvor, ktorý je schopný vnímať vlastnými 
zmyslami a v občianskoprávnych 
vzťahoch má osobitné postavenie. 
Legislatívna úprava posilňuje ochranu 
práv zvierat najmä pred týraním, 
zavádza opatrenia proti tzv. množiteľom 

psov, trestnoprávnu zodpovednosť 
majiteľov zvierat a povinné čipovanie 
všetkých psov.
Majitelia sú povinní od 1. septembra 
dať psa začipovať najneskôr do 12 
týždňov od jeho narodenia. V prípade 
jeho predaja, resp. darovania inej 
osobe, bude musieť byť začipovaný 
ešte pred zmenou vlastníka, teda bez 
ohľadu na vek šteňaťa. Čipovanie 
zabezpečujú veterinárni lekári, ktorí psa 
zaevidujú aj do tzv. Centrálneho registra 
spoločenských zvierat. V prípade zmeny 

vlastníka bude musieť pôvodný vlastník 
psa nahlásiť zmenu i údaje o novom 
vlastníkovi do 21 dní prostredníctvom 
veterinárneho lekára. Rovnako do 21 
dní musí majiteľ nahlásiť veterinárnemu 
lekárovi aj úhyn psa. V databáze budú 
teda jasne zaznačené pohyby psov a 
zmeny ich vlastníkov. Psy narodené 
do 31. augusta 2018 budú musieť byť 
začipované najneskôr do 31. októbra 
2019. Majitelia psov, ktorí si nesplnia 
povinnosť začipovať psa v súlade s 
novelou zákona riskujú pokuty. Fyzické 
osoby môžu dostať pokutu do 800 eur, 
právnické až do výšky 3 500 eur.

Mgr. Ivana Bolebruchová

Povinné čipovanie psov

Ing. Jozef Hazlinger
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zamestnania, z budúcnosti. Niektorí 
ľudia svoje strachy zakrývajú, nechcú o 
nich hovoriť, alebo si ich priznať. To im 
berie energiu, sú často vyčerpaní a žijú 
v neustálom strese. A. Grűn pokračuje: 
„Je dôležité svoj strach premieňať a 
potom sa stane pre nás zdrojom života, 
zdrojom úprimnosti, čistoty a bdelosti.“ 
Cesta tejto premeny vedie cez priznanie 
si strachu a otvorením sa pre toho, 
ktorý má moc strach premeniť na pokoj. 
Túto moc nemá žiaden psychiater, ani 
terapeut, ani liek, ale jedine Boh.
Priznaný strach nás môže upozorniť 
na naše chybné postoje a rozhodnutia. 
Môže nám ukázať, čo je v našom živote 
dôležité a podstatné. Toto všetko si 
vyžaduje zostúpiť ku koreňom a príčinám 
našich strachov a s pokorou a odvahou 
hovoriť o svojom strachu s Bohom a 
s niekým, komu môžeme dôverovať, 
kto nás môže viesť a sprevádzať. V 
konečnom dôsledku nás strachu človek 
zbaviť nemôže. A. Grűn dodáva: „Až keď 
prenikneme k najvnútornejšiemu základu 

Svätý Michal - náš ochranca
Po roku opäť oslavujeme patróna nášho kostola i mesta, svätého Michala 
archanjela. Tento Boží posol je zobrazovaný v kresťanskom umení s mečom 
v ruke. Vo Svätom písme je tento anjel poslaný Bohom, aby pomáhal ľuďom 
bojovať proti zlu, strachu, proti diablovi a všetkému, čo ohrozuje človeka.
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Benediktín Anselm Grűn píše: „ Strach 
k ľudskému životu bytostne patrí. Kvalita 
nášho života závisí od toho, ako so 
svojím strachom naložíme.“ Poznáme 
viacero foriem strachu: zo smrti, z 
osamelosti, o seba, o svoje deti, zo straty 

nám tie základné veci vysvetlila pani 
Adriana Molčanová formou prednášky. 
Deti sa tiež mohli zabávať skákaním na 
veľkej trampolíne, ktorú poskytla rodina 
Váleková, mohli si nechať namaľovať 
niečo na tvár, alebo si vyrobiť zvieratko 
z ovocia. Spokojní rodičia mohli spolu 
posedieť a „poklebetiť“ pri čapovanej 
kofole a cigánskej a na malú chvíľu 
vypustiť starosti z hlavy.
Po odbehnutí posledných pretekov, 

V zdravom tele zdravý duch
Poznáme to dnes už všetci. Zovšadiaľ počujeme o zdravom pohybe,
zdravom jedle... Naše farské Spoločenstvo Don Bosco Gbely
tiež nie je pozadu a drží krok s dobou.
 Dôkazom bola aj veľká akcia 
„V zdravom tele zdravý duch“, ktorá sa 
konala 9.septembra v priestoroch novej 
budovy základnej školy.
Po úvodnej modlitbe s naším pánom 
farárom nasledoval bezodkladne hlavný 
bod programu, ktorým bol Don  Bosco 
Race – obdoba slávneho Sparťana. 
Prekážky a rozvrhnutie dráhy nám 
ochotne pomohol pán Tomáš Karas. 
Súťažilo sa v niekoľkých vekových 
kategóriách. Na záver sa nezabudlo 
ani na kategóriu dospelých, kedy si aj 
rodičia mohli vyskúšať trasu, na ktorej 
ich deti súťažili. Súbežne s pretekmi 
bol pripravený bohatý program a tiež 
občerstvenie formou „zdravého“ a 
„nezdravého“ bufetu. Deti v týchto 
bufetoch získavali kalórie, ktoré potom 
mohli spaľovať na rôznych záťažových 
stanovištiach – klikami, drepmi, zdvíhaním 
činiek, či jumpingom s Veronikou 
Hasákovou. Na konci sa tiež vyhlásil 
aj najlepší „spaľovač“ a „spaľovačka“ 
kalórií. So zdravím je tiež úzko spätá 
prvá pomoc pri zraneniach. O tejto téme 

svojej duše, k našej božskej podstate, 
až vtedy sa náš strach upokojí. Pretože 
tam, kde v nás prebýva Boh, nemá strach 
prístup. A až keď sa osmelíme hovoriť o 
svojom strachu, stratí s Božou pomocou 
nad nami moc. Biblia nám ukazuje 
ľudské cesty plné múdrosti, ako so 
strachom naložiť. Ježiš vedel o ľudských 
obavách. Dokázal s ľuďmi jednať tak, že 
stratili strach, že poznali Božiu dobrotu a 
milosrdenstvo.“
Nemusíme sa báť, že nás strach bude 
sprevádzať až do konca života. Ak 
zveríme svoje strachy a problémy 
do Božích rúk, ak objavíme aj silu a 
príhovor Michala archanjela, určite sa 
nezrútime a nájdeme svetlo pokoja a 
Božej pomoci. Uprostred svojho strachu 
zrazu budeme počuť Ježišove slová: 
„Neboj sa... Som pri Tebe... Mám moc 
nad Tvojím strachom...“
Jeden exegéta spočítal, že v Biblii sa 
slová Boha: „Neboj sa!“ objavujú 365krát. 
Akoby nám tým chcel Boh povedať, že 
v každom dni roka máme Boží prísľub, 
že On je s nami v našich problémoch a 
strachoch. 
Preto nech svätý Michal, náš ochranca, 
stojí pri nás a nech je dôkazom Božej 
starostlivosti o nás, naše rodiny a naše 
srdcia.

Andrej Fordinál, váš farár 
Obrázok: zdroj internet

rozdaní všetkých diplomov a zjedení 
všetkých zásob, sme sa znova rozlúčili 
záverečnou modlitbou a odišli domov 
s dobrým pocitom príjemne strávenej 
nedele. 
Za úspešný priebeh popoludnia 
vďačíme všetkým zúčastneným, aj 
tým, ktorí sa podieľali na organizácii. 
Rovnako ďakujeme ZŠ s MŠ Gbely, 
ktorá nám poskytla priestory telocvične, 
areál a pomôcky a tiež Mestu Gbely za 
materiálnu podporu.
V neposlednom rade ďakujeme za 
podporu MŠVVaŠ SR a Iuvente.

Bc. Alžbeta Komorná
Foto: Tomáš Molčan
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- Čo je Čistiareň OV a ako dlho v 
Gbeloch funguje ?
- ČOV Gbely je mechanicko- biologická 
čistiareň. Je súborom objektov a 
zariadení na čistenie komunálnych 
odpadových vôd vznikajúcich a 
privádzaných do čistiarne z povodí 
jestvujúcou kanalizáciou v Gbeloch pred 
ich vypustením do recipientu Gbelský 
potok. Bola postavená v roku 1994,  kedy 
bola spustená do skúšobnej prevádzky. 
Do roku 2006 prebehla rekonštrukcia 
biologickej časti a ČOV bola spustená do 
trvalej prevádzky. ČOV Gbely čistí vody 
pre cca 5000 ekvivalentných obyvateľov. 
Denný prietok čistiarne je 1400 m3. 

- Aký je postup procesu čistenia OV?
- Čistiareň odpadových vôd v Gbeloch 
sa rozdeľuje na mechanickú a biologickú 
časť. Odpadové vody (ďalej iba OV) 
privádzané kanalizáciou sú vedené cez 
zariadenia mechanického predčistenia 
a to: hrubé a jemné strojne stierané 

V čistiarni odpadových vôd

hrablice a lapač piesku. Na hrubých 
hrabliciach sa odstraňujú z vody veľké 
nečistoty, ktoré privedie odpadová voda 
z kanalizácie. Niekedy nájde na týchto 
hrabliciach obsluha aj handry, zvyšky 
z oblečenia,ale aj rôzne kusy odpadu 
z domácností, kusy dreva, stromov, 
konáre... Na jemných hrabliciach sa 
odstraňujú z vôd rôzne menšie nečistoty 
z kuchyne a piesok, ktoré by neskôr 
spôsobovali problém čerpadlám a iným 
strojným zariadeniam. Mechanicky 
predčistené vody sú prečerpávané 
na biologickú časť. V biologickej časti 
čistenia OV dochádza k rozkladu 
organických látok z odpadovej vody 
za pomoci mikroorganizmov. Potrebu 
vzduchu pre tento proces dodávajú 
dúchadlá z dúcharne. Pri tomto 
procese vzniká kal, ktorý je odvádzaný 
do uskladňovacej nádrže a odtiaľ 
odvážaný na druhú čistiareň, kde sa 
ďalej spracováva.V prípade zvýšeného 
prítoku sú mechanicky predčistené 

vody vedené cez dažďovú zdrž a odtiaľ 
priamo do recipientu. Vyčistená voda 
je prečerpávaná do recipientu Gbelský 
potok, ktorý preteká popri čistiarni.

- Čo robíte, keď je výpadok prúdu? 
Neprestane fungovať systém?
- V prípade neplánovaného výpadku 
prúdu, ktorý netrvá dlho, nie je proces 
čistenia OV nijako obmedzený. Pri 
plánovanej odstávke elektrickej energie 
je na ČOV dovezený dieselagregát, ktorý 
dodáva potrebnú elektrickú energiu ČOV 
tak, aby nebol ohrozený proces čistenia 
OV.

- Aké zaujímavé veci v ČOV nájdete ?
- Niektorí občania, a to nie len z mesta 
Gbely, v tomto storočí stále nepochopili, 
že do potrubia naozaj nepatria kusy 
oblečenia, handry, hračky, lopaty a 
rôzne iné kusy náradia, časti z nábytku 
a všetko nepotrebné, čo sa už nehodí 
do domácnosti. Do potrubia má tiecť 
iba splašková voda a nič iné okrem tej 
vody, čo môže upchávať kanalizáciu, 
tam nepatrí. 

- Ako sa nakladá s odpadom, ktorý sa 
v Čistiarni OV nájde (odoberie) ?
- Odpad, ktorý vzniká pri čistení 
odpadových vôd sú piesok, zhrabky a 
kal. Piesok a zhrabky sú uskladňované 
v kontajneroch, ktoré sú po naplnení 
odvážané na skládku odpadu. Kal,ktorý 
je uskladnený v uskladňovacej nádrži 
sa postupne odčerpáva a odváža na 
Čistiareň odpadových vôd do Holíča, 
kde je pridávaný do kalu, ktorý vzniká 
pri čistení OV v Holíči a následne 
spracovaný. Kal sa prečerpáva na 
odstredivku, kde je pri vysokých 
otáčkach a dávkovaní určeného  činidla 
z neho odstránená voda a vzniknutá 
sypká zmes sa používa na rekultiváciu 
skládok, či ako prídavok do kompostu a 
pod.

Ďakujeme za rozhovor
Foto: Mgr. Slavomír Brutovský

(pokračovanie zo strany 1)
 Materská a základná škola sa 
preto veľmi teší z úspešného projektu 
nášho Mesta Gbely a spoločnosti Nafta 
a.s. prostredníctvom Nadácie EPH 
Bratislava – Staré Mesto, vďaka ktorému 
v areáli základnej umeleckej školy počas 
uplynulého leta vyrástlo krásne dopravné 
ihrisko so všetkým, s čím sa každý 
účastník premávky pravidelne stretáva – 
rôzne druhy značiek,  funkčné semafory, 

Keď učenie je hrou
kruhový objazd či parkovacie miesta. K 
ihrisku sú zakúpené potrebné dopravné 
prostriedky, prilby aj reflexné vesty. 
Ihrisko budú pravidelne využívať deti v 
materskej škole aj žiaci základnej školy, 
ktorí takýmto spôsobom budú získavať 
praktické dopravné zručnosti. Veríme, 
že aj táto rarita, ktorou sa môže pýšiť 
iba zopár škôl na Slovensku, prispeje k 
zefektívneniu výučby dopravnej výchovy 
a tak vlastne k zvýšeniu bezpečnosti  
našich detí na cestách.    

Mgr. Dávid Jureňa, riaditeľ školy
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Nové dopravné ihrisko v Gbeloch

V tomto čísle mesačníka Gbelan sme dali slovo vedúcej ČOV v Gbeloch
Bc. Silvii Kováčikovej, ktorá nám ochotne zodpovedala na zopár otázok.



Rodák Vlado Kumpan na koncerte so skupinou Čechomor

Adam Ambra v štúdiu Digi Sport pri debute Cristiana RonaldaFotosúťaž pokračuje, fotografie posielajte na kultura@gbely.sk

Hudobná skupina Alarms na podujatí Rozlúčka s letom

Lety helikoptérou si môžete objednať aj na www.helico.sk

JEDNOU VETOU V OBRAZOCH

Žiacky parlament ZŠsMŠ Gbely



Patronát nad prváčikmi
svoju triedu. Deviataci ich s úsmevom 
počúvali a na chvíľočku sa aj oni vrátili 
do nedávnych čias, zahrali si pexeso s 
mimoňmi či popozerali, ako sa zmenil 
šlabikár od doby, kedy boli prvákmi oni. 
Všetkým zapojeným deviatakom veľmi 
pekne ďakujeme a vážime si ich ochotu 
a starostlivosť.

Mgr. Petra Horinková
Mgr. Andrea Papánková

triedne pani učiteľky prvákov

Foto: archív ZŠsMŠ Gbely

 Aj v tomto školskom roku 
dostal každý prváčik svojho „patróna“ 
– veľkého kamoša deviataka, ktorý mu 
bude po celý rok pomáhať – občas za 
ním príde, porozpráva sa s ním, počúvne 
si, čo ho trápi, pochváli ho, pomôže mu 
zorientovať sa v tej veľkej škole.
Prvé stretnutie prváčikov s deviatakmi 
prebehlo dnes v jedálni školy. Oči malých 
drobcov uprene hľadeli na tých veľkých 
„bossov“ a na pár sekúnd všetci stratili 
reč. Potom sa však osmelili, porozprávali 
im, ako sa im páči v škole a ukázali im 

 Na tvárach žiakov bolo vidieť 
nadšenie a veľké odhodlanie do nového 
roka a my si želáme, aby to tak zostalo 
počas celého  roka. Povzbudivými 
slovami sa žiakom, pedagógom a 
rodičom prihovorili primátor Mesta Gbely, 
vdp. farár aj riaditeľ školy, kultúrnym 
vystúpením prítomných potešili Laura 
Morávková a Natália Bolebruchová. 
V príhovoroch primátora a riaditeľa školy 
sa žiaci aj prítomní rodičia dozvedeli 
o novinkách a úspešných projektoch, 
ktoré sa už v najbližšom období začnú v 
našej škole realizovať. 
V areáli ZUŠ vyrástlo počas leta 
krásne dopravné ihrisko, ktoré budú 
využívať deti v materskej škole aj žiaci 
základnej školy. V triedach základnej 
školy budú už čoskoro nainštalované 
interaktívne zostavy, ktoré zefektívnia 

Letné prázdniny sú už minulosťou a 
my v základnej škole sme spoločne 
v pondelok 3.septembra slávnostne 
otvorili šk. rok 2018-2019. Upršané 
počasie nás nepustilo do vonkajších 
priestorov, ale naša telocvičňa nám 
poskytla prístrešie. 

a zatraktívnia vyučovací proces, 
prázdny vonkajší areál školy sa zmení 
na krásny enviropriestor s množstvom 
zelene, náučnými tabuľami a sedením 
pre žiakov počas hodín a prestávok. V 
pláne máme aj kompletnú rekonštrukciu 
učebne biológie, na ktorej sa už prejavil 
zub času. Všetky tieto aktivity budeme 
realizovať vďaka podpore a vydareným 

projektom Mesta Gbely, ktoré ich 
administratívne aj finančne zastrešilo.
Želáme všetkým žiakom, rodičom, 
pedagógom aj priateľom školy, aby 
prežili vydarený a pokojný školský rok, 
naplnený úspechmi a každodennou 
radosťou. 

Mgr. Dávid Jureňa, riaditeľ

Škola opäť otvorila svoje brány
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V piatok 14. septembra sa uskutočnil 
už 12. ročník behu Medlenov 
chodník.

 V popoludňajších hodinách 
sa súťažilo v mladších kategóriách. V 
18 kategóriách od benjamínkov až po 
juniorov sa zúčastnilo spolu 23 Gbelanov 
a Gbelaniek. O piatej hodine výstrelom 
z pištole odštartoval hlavný pretek 
primátor mesta Ing. Jozef Hazlinger. 
Bežci bežali na dvoch rôznych tratiach 
a to 10 km a 6,4 km. Na trať 10 km 
vybehlo 14 gbelanov a na trať 6,4 km 10 
Gbelanov. Pretekom prialo aj počasie, 
bolo síce pod mrakom, ale pre beh to 
boli ideálne podmienky. Dobrá nálada sa 
niesla domom kultúry aj pri slávnostnom 
odovzdávaní víťazných pohárov. Všetci 
sa už tešia na ďalší ročník Medlenovho 
chodníka.

Text a foto: Mária Bobčíková

Keď Slovákov a Čechov spája športovanie

 Tento rok sme na pôde SOŠ 
elektrotechnickej v Gbeloch mohli v prvý 
deň okrem zamestnancov a kmeňových 
žiakov školy privítať aj 40 nových 
prváčikov so svojimi rodičmi, a taktiež 
zástupcu nášho zriaďovateľa, ktorým 
je VÚC TTSK, pána Ing. Petra Becka 
– poradcu župana pre odbor školstva, 
vedy, výskumu a regionálneho rozvoja. 
Pri príležitosti otvorenia školského 
roka 2018/2019 zaznelo z úst riaditeľa 
školy poďakovanie žiakom a rodičom 

Stredná škola odštartovala nový školský rok
prvého ročníka za prejavenú dôveru pri 
voľbe zaujímavých  študijných odborov 
vyučovaných v našej škole. Dúfame, 
že prvákom sa vydarí štart na strednej 
škole a žiakom záverečných ročníkov 
úspešné ukončenie štúdia. Spomenutý 
bol i záujem o našich absolventov zo 
strany spoločností, ako sú VW Slovakia, 
Schaeffler Skalica, IKEA Malacky, 
Benteller Malacky, Eissmann Holíč 
a iné, v ktorých naši žiaci už počas 
štúdia vykonávajú odborný výcvik. 
Rodičom žiakov, pedagógom i ostatným 
zamestnancom školy bolo zaželané 
zdravie, potrebné šťastie, pevné nervy a 
veľa, veľa trpezlivosti. 

Mgr. Martina Skalová

 Turnaj sa konal v kultúrnom 
dome, kde bol riaditeľom Tomáš Perička 
a hlavným rozhodcom medzinárodný 
arbiter Rastislav Diviak. Tohto turnaja sa 
celkovo zúčastnilo 16 družstiev a hralo 
sa na 9 kôl. Z reprezentantov nášho 
mesta nás najviac zaujímalo družstvo 
Team Teletubbies, za ktoré hrali Miroslav 
Kleman (6,5b z 9b), Ján Dudas (5b 
z 8b),Martin Silhar (2b zo 7b), Jakub 
Nedoba (1b z 2b), Ondrej Danada (2b 
z 5b) a od budúcej sezóny nová posila 

Turnaj štvorčlenných družstiev v Osuskom
Občianske združenie LIDER v spolupráci so šachovým klubom Osuské
a podporou Obce Osuské usporiadali v termíne 25. augusta šachový turnaj 
pod názvom PERYCUP.

z Piešťan, Denis Nemšák(2,5b zo 4b). 
Tento tím v konečnom poradí obsadil 10. 
miesto s 12 bodmi,  pričom zaznamenal 
4 výhry a 5 prehier. Víťazom turnaja 
sa stalo družstvo Patkove deti. Pre 
prvých troch najlepších boli pripravené 
peňažné ceny a v rámci občerstvenia 
bol zabezpečený bufet počas celého 
turnaja.

RNDr. Peter Brunovský, PhD.
Foto: Klub šachových nádejí Bratislava

Mesiac september sa nám všetkým neodmysliteľne spája s nástupom 
do školských lavíc. Oficiálny začiatok školského roka pripadol na tretí 
septembrový deň, kedy po prázdninách začal znovu školský život
i v SOŠE Gbely.
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 Majiteľ bufetu Elvis v 
Adamove, Andrej Kovalovský, prizval 
pánov: Gutschnitz, Labuda a mňa, 
Jána Bolebrucha, na prerokovanie 
usporiadania súťaže vo varení guláša, 
čo by sa malo uskutočniť v Adamove. 
Zapáčila sa nám myšlienka a tak sme 
si rozdelili úlohy, kto pripraví pravidlá, 
osloví sponzorov, predsedu poroty, kto 
zabezpečí ozvučenie. Chceli pripraviť  
akciu, kde by sa ľudia (diváci) aj zabavili. 
Pridal sa k nám aj primátor Ing. Jozef 
Hazlinger. Tak vznikla akcia Adamovský 
kotlík s dátumom konania: 18.8.2018
Do súťaže vo varení hovädzieho guláša 
sa prihlásilo 9 družstiev:
1. HANDGOVER
    (Konc, Eisner, Kurc)
2. DHZ KOPČANY
    (Malík, Ralbovský, Kovárik, Cáfalová)
3. ŠMEJKALOVCI
    (Buček, Belica, Kerbčák, Košťál)
4. KYNOLOGICKÝ KLUB GBELY
    (Okasa, Jurka, Ratuská, Hricová), 
5. EGBELL (Púček, Šmida, Maďarič)
6. OKASOVCI
    (Pavol a Barbara Okasovi), 
7. SÚSEDÉ (Gutschnitz, Labuda)
8. HaS (Stašková, Stašek, Harcula)
9. PARŤACI
    (Auda, Pavelka, Jankovič, Horný)
Pred zahájením varenia predseda poroty 
Jozef Polák oboznámil pretekárov s 
pravidlami, spôsobom odoberania 
vzoriek navareného guláša, hodnotením 
a vyhlásením výsledkov. A začalo 
sa variť. Každé družstvo malo svoje 
ingrediencie na ochutenie a zahustenie 
guláša. Ozvučenie bolo pripravené a 
hudba vyhrávala nielen pre súťažiacich, 
ale aj pre divákov, ktorých postupne 
pribúdalo. Diváci sa bavili spoločne aj so 
súťažiacimi.

V Adamove to rozvoniavalo gulášom

Ukončenie varenia bolo o 17:00 hodine. 
kedy sa  odoberali vzorky. Odoberanie 

bolo námatkovo, aby porota nevedela, 
od ktorého družstva bola vzorka, ktorú 
mala hodnotiť. Na miske so vzorkou 
boli dve zalepené obálky s rovnakým 
číslom. Jedna obálka zostala priviazaná 
na miske a druhú dostalo družstvo. 
Predseda poroty očísloval obálky podľa 
poradia a spolu s porotcami, páni Vl. 

 Dňa 29. augusta 2018 sa 
uskutočnil v areáli cvičiska Kynologického 
klubu Gbely už tradičný táborák spojený 
s ukážkou výcviku psov. Po zahájení a 

Táborák na „cvičáku“

privítaní našich priaznivcov nasledovali 
ukážky poslušnosti a obrán v podaní 
členov Kynologického klubu Gbely a 
ich štvornohých miláčikov. Následne 

predviedli členovia klubu Devil‘s dogs 
ukážky agility. V krátkej prestávke si 
detičky mohli vyskúšať, aké to je byť 
psíkom a prekonať celú prekážkovú 
dráhu. K tejto akcii patria aj súťaže 
pre deti, ktoré nám každým rokom 
dokazujú, že im nechýba športový a 
súťaživý duch. Samozrejme sa súťažilo 
ako vždy o medaily. Nakoniec si 
všetci opiekli špekáčiky a niektorí si aj 
zaspievali a zatancovali spolu s pánom 
Jánom Bolebruchom, ktorý nám celé 
popoludnie spríjemňoval živou hudbou.                                                         
Týmto sa chcem poďakovať všetkým, 
ktorí sa zúčastnili na prípravách, 
ukážkach, ale taktiež všetkým, ktorí 
nás prišli pozrieť a vyjadriť nám tým 
ich podporu. Užili sme si spolu pekné 
sviatočné popoludnie.  Ďakujem :) 

Text a foto: Mgr. Lucia Pecinová

Švrček st., Kuník a Bolebruch,  hodnotili 
farbu, hustotu, chuť, uvarené mäso, 
pričom sami nevedeli, komu vzorka 
patrí. Výsledky vyhlásil predseda poroty 
a nastalo odmeňovanie. Primátor, Ing. 
Hazlinger odovzdal každému družstvu 
cenu za účasť a poháre, medaily a vecné 
ceny odovzdal víťazom. Umiestnenie, 
troch najchutnejších gulášov od 
družstiev:
1. HANDGOVER
2. DHZ KOPČANY
3. ŠMEJKALOVCI
Prvý ročník sponzorovali: Primátor Ing. 
Jozef Hazlinger, Milan Kumpan, Ladislav 
Gutschnitz, Autorenova Rohatec, 
Kovoobrábačstvo Ján Kos Skalica a 
Bufet Elvis Adamov. Zo začiatku sme 
to brali ako skúšobnú akciu, na ktorej 
sme načakali takú veľkú divácku účasť. 
Ďakujeme všetkým súťažiacim, porote a 
sponzorom. Adamovský kotlík 2018 bol 
úspešný a tešíme sa na 2. ročník, ktorý 
bude ešte lepší.

Text a foto: Ján Bolebruch
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 Letné obdobie prináša nám, 
seniorom, veľa aktivít. I cez nepríjemné 
horúce počasie sa náš výbor snažil pre 
svojich členov pripravovať rôzne akcie, o 
ktorých by sme vás radi informovali.
Prvou našou akciou boli „ športové hry“ 
o priebehu ktorých ste sa už dočítali 
v minulom čísle mesačníka. Hneď 
začiatkom augusta sme v priestoroch 
nášho klubu opekali špekáčiky. Pán 
Štefan Pecha so svojimi pomocníkmi 
pripravil chutné špekáčiky, podávala 
sa káva s koláčmi a nakoniec i pohárik 
dobrého vínka. Dobrú náladu nám 
nepokazil ani dážď, presunuli sme sa 
dovnútra a pokračovali v zábave, ktorú 
nám pravidelne zabezpečuje pán  Ján 
Bolebruch so svojou harmonikou a 
spevom.

Ďalšie dve akcie, ktoré sme pre 
našich členov pripravili, bola návšteva 
termálneho kúpaliska vo Veľkom Mederi. 
Už pravidelne každý rok usporiadame 
dva zájazdy v júli a v auguste. Naši 
členovia veľmi obľubujú tieto akcie a 
zúčastňujú sa ich v čo najväčšom počte. 
Príjemné prostredie, teplé liečivé vody a 
hojné občerstvenie v stánkoch využijú k 
načerpaniu nových síl.

Ďalej treba spomenúť našu každoročnú 
akciu – zájazd do Marianky, najstaršieho 
pútnického miesta na Slovensku. Ako 
po minulé roky, tak i teraz išiel s nami aj 
náš duchovný otec vdp. Andrej Fordinál. 
Odslúžil nám svätú omšu, pomodlil 
sa s nami krížovú cestu, tohto roku 
pri obnovenej kaplnke, nakoľko už je 
veľa členov, ktorí si netrúfajú na cestu 
po členitom teréne. Potom sme mali 
prestávku na občerstvenie a zakončili 
sme modlitbou svätého ruženca v 
kostole, lebo sa nám trocha rozpršalo. 
Mnohí si načerpali aj vodu z prameňa, 
ktorý sa nachádza tu v svätom údolí. 

Leto našich seniorov

Jej liečivá sila je opradená legendami o 
uzdravení. Svedčia o tom i mramorové 
tabuľky s vyrytým poďakovaním ľudí, 
ktorí sa vďaka nej uzdravili. Tým sme 
náš program ukončili a vybrali sa na 
cestu domov.

Musíme si tiež pripomenúť návštevu 
našich dôchodcov u priateľov- seniorov 
v meste Židlochovice. Zájazdu sa 
zúčastnilo 47 našich členov. Hneď 
po príchode sme pokračovali v ceste 
do susedného Rajhradu, kde sme si 
prezreli nádherný kláštor, v ktorom bola 
umiestnená knižnica s vyše 65 tisícami 
kníh a spisov. Po návrate do Židlochovíc 
sme boli pani Radkou Kafkovou – 
predsedníčkou pre občianske záležitosti 
pozvaní na obed a nasledovne do ich 
sokolovne, kde pokračoval program 
a voľná zábava. Za tie roky už medzi 
našimi a židlochovickými seniormi vznikli 
veľmi pekné priateľstvá, ktoré si každý 
rok znova a znova utužujeme.

Nesmieme opomenúť ani „Župnú 
olympiádu“, ktorú pre svojich členov 
pripravuje krajská organizácia JDS. 
Skalický okres reprezentovali i naši traja 
členovia – Felícia Masárová, Stanislav 
Švrček a Jozef Kovalovský, ktorí za 
disciplíny streľbu zo vzduchovky a hod 
granátom na cieľ získali tri bronzové a 
jednu zlatú medailu.
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Poslednú akciu – opekanie rýb – ktorú 
pripravujeme pravidelne každý rok, sme 
mali vo štvrtok 20. septembra 2018.
Na záver ďakujeme všetkým členkám 
výboru a ich pomocníkom Štefanovi 
Pechovi a Ferdinandovi Nemcovi za 
všetky tieto pekné akcie. Budeme sa 
i naďalej snažiť pre vás pripravovať 
zábavu a činnosti, ktoré máte radi.

Milica Ondrušková
Emília Pechová 

Partnerské stretnutie dôchodcov z Gbelov a zo Židlochovíc

Opekačka v areáli ZUŠ Gbely pri klube dôchodcov POHODA



Gbelan

v
skratke

 O pár minút neskôr mohol 
zvýšiť Filip Kučera, no skórovať sa mu 
nepodarilo. Na druhej strane pohrozil aj 
súper, no pod tlakom nedokázal trafiť 
prázdnu bránu hosťujúci Mrva. V 36. 
minúte pridal trocha kľudu na kopačky 
domácich Michal Žáček, keď vsietil gól 
na 2:0. Do polčasu sa už skóre nemenilo. 
Súper v druhej polovici viacej otvoril hru 
v snahe skorigovať výsledok, čo hralo 
do karát domácim, nakoľko vznikalo 
viacej priestoru na ich útoky. To využil so 
šťastím v 53. minúte Michal Žáček, keď 
jeho centrovaná lopta do pokutového 
územia doplachtila až do brány. Po 
rohovom kope v 72. minúte a stečovanej 
strele od Petra Zajíčka sa lopta dostala 
až k Dávidovi Karasovi, ktorý pohotovo 
špičkou tečoval loptu do súperovej siete. 
Na 5:0 upravoval znovu do prázdnej 
brány po prihrávke od Michala Mihálika 

Len dorast nebodoval
Dňa 16.9.2018 na domácom štadióne privítali muži mužstvo zo Špačiniec.
Do zápasu nastupovali ako favorit. Vedenia sa domáci ujali už v 4. minúte, 
kedy do prázdnej brány dával gól Dominik Nemec.

v 83. minúte Dominik Nemec. Na 
konečných 6:0 upravil znovu Dominik 
Nemec v 86. minúte, kedy išiel sám na 
brankára a pred šestnástkou súpera 
obstrelil brankára. Gbely zaslúžene 
vyhrali, upevnili si miesto na čele tabuľky 
a Dominik Nemec so štrnástimi presnými 
zásahmi vedie tabuľku strelcov.

Dorast doma 16.9.2018 privítal Zeleneč. 
Do zápasu nastúpili domáci bez Martina 
Macánka, Viktora Šarközyho a viacerí 
chalani, ktorí nastúpili, mali zdravotné 
problémy. Napriek tomu začali zápas 
výborne a už v 13. minúte mohli viesť 
rozdielom triedy. Domáci po pekných 
útočných kombináciách niekoľkokrát 
dokázali utiecť obrane súpera, no 
trestuhodne zahodili a nepremenili 
ponúknuté šance. Hostí prehrávali 
kombinačne a aj v súbojoch, no brána 

Zelenča bola pre nich zakliata. Súper 
vyťažil z minima maximum a po chybe 
domácich strelil dva góly. Keďže Gbelania 
nakoniec skórovali len raz (Škápik J.), 
tak v domácom prostredí prehrali 1:2.

Prípravka privítala 15.9.2018 doma 
Brodské. Súpera od začiatku prehrávala 
a súkala mu jeden gól za druhým. 
Brodčania dokázali odpovedať len raz, a 
tak domáci zvíťazili vysoko 28:1 (Horný 
R. 10x, Pálka P. 6x, Pálka M. 5x, Nemec 
D. 4x, Knotek O. 2x, Machlica L.).

Predprípravka vyrazila 16.9.2018 na 
svoj zápas do Hlbokého. Prvý polčas 
mali hostia lepší a do šatní sa išlo za 
stavu 4:1 pre Gbely. Po zmene strán 
domáci pridali a začali tlačiť. Hra bola 
zrazu vyrovnaná a štastie sa prikláňalo 
raz k jedným a raz k druhým. Len tri 
minúty pred koncom zápasu za stavu 
8:8 rozhodol Matúš Papánek o výhre 
hostí 9:8 (Pálka M. 4x, Papánek M. 3x, 
Rafaelis M. 2x).

Mgr. Eva Volková,
Jaroslav Dvořák, Michal Fedoráš

Zdroj: www.futbal-gbely.sk
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Už ste videli váš dom, školu či prácu 
z vtáčej perspektívy?

Na našich Gbelských hodových 
slávnostiach o tom nemusíte len 
snívať, konečne to aj zažijete. Lety 
helikoptérou sú skvelým zážitkom, na 
ktorý sa nezabúda. Na miesto odletu vás 
dopraví náš vláčik, let trvá 5 minút +/- 15 
sekúnd.
Cena sa odvíja od počtu osôb:
3 osoby – 120 EUR (40,00 EUR/osoba)
2 osoby – 100 EUR (50,00 EUR/osoba)
1 osoba – 100 EUR.
Cena cez internet je 35€/osobu.

Ak nemáte spolucestujúcich, pomôžeme 
vám ich nájsť. Letenku si môžete kúpiť 
na mieste a nedočkaví alebo tí, ktorí 
chcú aj ušetriť, si ju môžu lacnejšiu a 
s presným termínom odletu kúpiť  na 
webovej stránke  www.helico.sk
Lety budú prevádzkované v sobotu 
29.09.2018 od 11.00 hodiny za budovou 
DPS II (za kolotočmi) a bude k nim a ku 
kolotočom premávať aj vláčik kyvadlovou 
dopravou.
Viac informácii priamo na mieste, alebo  
na informačných návestiach.

Obdobie septembra a októbra je 
obdobím, kedy prichádza ruja jelenej 
a dánčej zveri, ktorú poľovníci 
využívajú na lov zveri, kedy je možné 
rujné jelene vábením prilákať na 
dostrel, a takto zhodnotiť, či jedinec 
je chovný, či súci na odstrel.

 Každý tento druh lesnej zveri 
má svoje miesta, kde sa cez deň ukrýva 
a odpočíva. Sú to hlavne borové seče. 
Taktiež má miesta, kde pravidelne 
ročne prichádza na tzv. rujovisko. 
Zvýšeným pohybom ľudí (hubárov) po 
týchto miestach sa zver vyplaší a behá 
chaoticky po lese, ako i cez lesné cesty. 

Pozor, zver na cestách !
V noci, mimo hríbarskej sezóny, zver 
pred prechodom cez cestu vyčkáva, a 
keď nepočuje hukot motora, prechádza 
z jednej strany cesty na druhú. Počas 
hríbarskejsezóny zver stráca ostražitosť 
a aj cez deň prechádza z jednej strany 
lesa na druhú, bez vrodenej ostražitosti, 
nakoľko je rôznymi skupinkami hríbarov 
preháňaná po celom lese. Táto hríbarská 
sezóna sa prejavuje na zvýšených 
stretoch so zverou, hlavne v úsekoch 
Gbely-Adamov a Kúty-Kopčany. Strety 
vozidiel s lesnou zverou spôsobujú 
havárie, značné škody na vozidlách, ako 
i usmrtenie lesnej zveri. Preto je nutné v 
tomto období zo strany vodičov venovať 
zvýšenú pozornosť na týchto cestách a 
snažiť sa ísť takou rýchlosťou, aby bolo 
možné vozidlo rýchlo zastaviť a predísť 
tak stretu s lesnou zverou. 
 I vzhľadom na uvádzané 
skutočnosti prajem hubárom plné košíky 
hríbov, poľovníkom úspešný lov, hlavne 
trofejovej zveri a vodičom bezpečnú 
jazdu bez stretu s lesnou zverou. 

Ing. Milan Kubinec
Foto: www.podkapotou.sk

Lety helikoptérou

Znenie tajničky z minulého čísla:
Školský rok začína tretieho septembra

Zo správnych odpovedí sme vyžrebovali 
výhercu knihy. Stal sa ním Štefan Pecha.

V mesačníku Gbelan 04/2018 bol uverejnený príspevok 
pod názvom Spomienky na zlaté časy. Na titulnej strane 

sa nám toho času nepodarilo identifikovať dievča sediace 
v strednom rade vpravo. Jedná sa o Máriu Nagrholcovú 
a divadelné predstavenie sa volalo Nevesta zo žalára.



Gbelan

KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

- Výkup kovového odpadu a farebných kovov
- Výkup a zber autovrakov, doklad o likvidácii

K dispozícii nájazdová váha (40t)
Otvorené: UT–PI:10.00-16.00 SO:9.00-12.00

Výkup papiera (časopisy a noviny)
na prevádzke Čáry

0908 / 147888     0903 / 404138

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček 

0915 / 613 610  www.webon.sk

ŠENIGLA
NÁBYTOK NA MIERU

NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine.

KONTAKT: 0904 / 910 042

KOZMETICKÝ SALÓN 
FEMINA

Jana Švrčková, Naftárska 944 
ponúka:

kompletné kozmetické služby
JANSSEN Cosmetics ošetrenie 

pleti-
laser LASOCAR

Kontakt: 0904 / 572 184

BEZPLATNÁ 
INZERCIA

– predaj

PREDÁM 4-IZBOVÝ BYT 
na ulici Záhumenice
0903 / 965 409

KAMEROVÉ SYSTÉMY, 
ALARMY 

0903 / 486 477 
www.comptelplus.sk

PREDAJ A SERVIS PC 
REG. POKLADNICE,

TVORBA WEBSTRÁNOK
0903/486477   www.comptel.sk

OČNÁ OPTIKA
FREE-OPTIK 

Chcete výborne vidieť
aj dobré ceny?  

20% zľava na rám. 
Petroveská 207, Gbely  

Info@freeoptik.eu
Kontakt: 0902 / 357 067

GBELSKÁ PÁLENICA
príjma objednávky na sezónu 

2018/2019. Minimálne množstvo 
kvasu je 150 litrov.

Kontakt: 0905 884 836

MIROVE TORTY A 
ZÁKUSKY

Domáca rodinná cukrárenská výroba
Miroslav Horinka

Torty a zákusky na rôznu príležitosť 
i všedný deň. 

Dovoz do Gbelov podľa dohody.
Tel: 0915 749 758

www.mirovetorty.sk
mail: miroslavhorinka@gmail.com

TEPOVANIE:
- automobilov
- sedačiek, kobercov...
Alžbeta Vlková, 0917 570 032

MASÁŽE
MARIANA VILČEKOVÁ

Info: 0905 / 896906

-----------------------------------
ŽALÚZIE, ROLETY,  SIEŤKY          

MONTÁŽ a OPRAVY                     
0903 463 904

-----------------------------------

Podľa evidencie rodinných domov 
sme zistili, že v meste Gbely je 
191 neobývaných domov. Z tohto 
dôvodu ponúkame vlastníkom, 
ktorí chcú neobývaný rodinný dom 
ponúknuť na predaj, možnosť 
bezplatnej inzercie v mesačníku 
Gbelan. Rozsah bezplatnej inzercie 
je nasledovný:
Predáva sa rodinný dom na ul. 
............. súpisné číslo ............. 
Info na telefónnom čísle: ............

Je na predaj rodinný dom s 
dvoma 3-izbovými bytmi na ulici 
Mirka Nešpora. Každý z nich má 

samostatný vchod
a výmeru 110m2.

Kontakt: 0907 / 782 620

PREDÁM 3-IZBOVÝ BYT 
na ulici Záhumenice
0904 / 585 829

HĽADÁM V GBELOCH 
PANI NA UPRATOVANIE

Info:
0904 / 166 396
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PREDÁM 4-IZBOVÝ BYT 
S GARÁŽOU

na ulici Záhumenice
0911 / 275 989
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neprešlo jazykovou úpravou. Vydavateľ si vyhradzuje právo články upraviť, krátiť a neuverejniť. Názor vydavateľa sa nemusí 
zhodovať s názorom autora článku. Vydavateľ nezopovedá za obsah a informácie obsiahnuté v platenej reklame a inzercii. 
Anonymné príspevky neuverejňujeme, zaslané príspevky nevraciame. Adresa vydavateľa: Správa mestského majetku Gbely, spol. 
s r.o., Naftárska 2104/2, 90845, Gbely, Náklad 1820 ks, grafická úprava a fotografie na titulnej strane: Mgr. Slavomír Brutovský, 
tlač: Tlačiareň a knihviazačstvo Durlák. Uzávierka príspevkov je do 15. oktobra 2018.
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Každý, kto vymaľuje obrázok svätého Michala, podpíše sa a 
prinesie do piatka 28.septembra do Domu kultúry alebo pošle 
poštou, postupuje do hodového žrebovania o dve vstupenky 
na ľadovú revue DISNEY ON ICE. Žrebovanie prebehne v 

sobotu na hody na pravé poludnie na pódiu.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

NARODENÉ DETI:
x

MANŽELSTVÁ:
Mgr.art. Stanislav Masaryk – Mgr.art. Jaroslava Voľanská

Anton Čech – Veronika Benešová
Pavel Ďuračka – Eva Paradeiserová
Roman Rigo – Dominika Dobšová

Boris Gažo – Marcela Tothová
Petr Kašpar – Jana Kuzmanová

OPUSTILI NÁS:
Agneša Danielová (88 rokov), Eva Danielová (45 rokov),

Roman Fabian (30 rokov), Ladislav Petráš (84 rokov),
Štefánia Sochorová (77 rokov),

Michal Valachovič (74 rokov), Ján Jarotek (63 rokov)

JUBILANTI - AUGUST 2018:
Emília Dirgasová, Milan Hrubša, Milan Macánek

Zlata Mikušová, Emília Mrázová, Emílie Tomečková
Elena Čierná, Libuša Jurigová, Milan Krajčovič

Oľga Majorová, Milina Plaštiaková, Dušan Pribila
Štefan Pollák, Oľga Brezovská, Ľudmila Puškáčová

Irena Hrušecká, Anna Glogovská







  13. október

  21. október

  6. október

  7. október

  26. október

  19. október

  17. október

Mesto Gbely, SMM Gbely, TTSK a ZO JDS Gbely pozývajú na
PREHLIADKU SENIORSKÝCH SPEVÁCKYCH SÚBOROV,

ktorá sa uskutoční v sobotu 6. októbra 2018 o 14.00 hodine v DK Gbely.
Predstavia sa spevácke súbory skalického okresu

a hosť Zmiešaný spevácky súbor Ilavčan. Vstup zdarma.

Mesto Gbely, TTSK a Záhorské osvetové stredisko Senica pozývajú na 
Regionálnu súťažnú prehliadku ľudových hudieb a sólistov pod názvom

PREZ TY GBELY,
ktorá sa uskutoční v nedeľu 7. októbra 2018 o 15.00 hodine

v Dome kultúry Gbely. Vstup zdarma.

Mesto Gbely a SMM Gbely oznamujú, že koncert 
SPIEVANKOVO,

ktorý sa bude konať v sobotu 13. októbra 2018 o 11.00 hodine
je už vypredaný a vstupenky sa nebudú dať zakúpiť ani na mieste.

Viac informácií: 034 / 6621 764 alebo kultura@gbely.sk

Výbor naftárskych dôchodcov pozýva členov na
STRETNUTIE NAFTÁROV DÔCHODCOV,

ktoré sa uskutoční v stredu 17. októbra 2018
o 14.00 hodine v Dome kultúry Gbely.

Pripravený je kultúrny program.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú na koncert 
PAVOL HAMMEL,

ktorý sa uskutoční v piatok 19. októbra 2018 o 19.00 hodine v DK.
V programe sa predstaví spolu s klaviristom Petrom Preložníkom

Vstupenky budú v predaji od 1.10.2018 priamo v Dome kultúry Gbely.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú na verejnú oslavu
MESIAC ÚCTY K STARŠÍM,

ktorá sa uskutoční v nedeľu 21. októbra 2018 o 15.00 hodine v DK.
V programe sa predstavia: deti z MŠ, chrámový zbor Laetícia

a Hudobná skupina SENZUS. Vstup zdarma.

Mesto Gbely a SMM Gbely pozývajú na koncert skupiny 
INEKAFE,

v piatok 26. októbra 2018 o 20.00 hodine v DK Gbely.
Predkapela: Sanchez Amsterdam. Vstupné v predpredaji: 8€, na mieste 11€

Predaj vstupeniek v sieti Ticketportal a v Dome kultúry Gbely.

07.10. Gbely B - Hlohovec (3.liga)  (zápasy budú prebiehať v budove 
13.10. Gbely - Slovan Bratislava E (2.liga)    ZUŠ Gbely na III. poschodí)
14.10. Gbely - Slovan Bratislava D (2.liga)
21.10. Gbely B - Modranka (3.liga)         
28.10. Gbely C - Chtelnica (4.liga)
                     Zápasy V. ligy budú zverejnené po vylosovaní

Zlaté gbelské manželstvá sme prvýkrát oslávili v roku 1997. Boli by sme radi, 
keby sa nám manželské páry, ktoré spolu vydržali v dobrom i zlom, v láske 
a obetiach 50 rokov, teda ich manželstvo sa stalo alebo stane v priebehu roka 
2018 zlatým a žijú v našom meste, prihlásili vyplnením uvedenej návratky. 
Návratku odovzdajte na MsÚ Gbely pani Puškáčovej do 28.9.2018. 

Manželia:  ...................................................................................... 

Adresa:  ......................................................................................

Dátum sobáša: ......................................................................................

Zlaté
gbelské 

manželstvá

NÁVRATKA

sen iorsk é
sp e vá c k e  s úb ory

f ol k lór n e
s úb ory

sp i e va n k o v o

s t r e t n u t i e
n a f tá r o v

pav ol  h a m m el

m e si a c
ú c t y  k  s ta rší m

i n ek a fe
s a n c h e z  a m s t er d a m

š a c ho v é  zá pa s y
šk  n a f ta  Gbely

Gbely -kultúrne podujatia






